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SLOVENSKO-AMERIČKI NEUROLOG KOJI JE STUDIRAO U ZAGREBU DOBITNIK JE BROJNIH
NAGRADA I PRIZNANJA ZA SVOJ RAD, A NEDAVNO JE POSTAO DOPISNI ČLAN HAZU

Iako sam odrastao u Sloveniji, razvio
sam snažan domoljubni osjećaj prema
Hrvatskoj, prije svega preko majke
koja je rođena i odrasla u Zagrebu

Dimitri Krainc

U 
dopisno član-
stvo HA ZU 
koje se dodje-
ljuje i za hrvat-
sku znanost 
z a s l u ž n i m 
znanstvenici-
ma iz inozem-

stva koji surađuju s HAZU primljen 
je ove godine i prof. dr. sc. Dimitri 
Krainc. Ovaj iznimni neurolog ima 
čvrstu poveznicu s hrvatskom zna-
nošću jer je diplomirao na Medicin-
skom fakultetu Sveučilišta u Zagre-
bu, a specijalizaciju iz neurologije 
završio je na Sveučilištu Harvard, 
odnosno Massachusetts General 
Hospital, gdje je stekao i zvanje pro-
fesora neurologije. Danas je pred-
stojnik Klinike za neurologiju na 
Medicinskom fakultetu Feinberg u 
Chicagu, gdje je i direktor Instituta 
za neuroznanost te direktor Centra 
za neurogenetiku. Njegova znan-
stvena grupa s nekoliko je vrijed-
nih otkrića znatno unaprijedila ra-
zumijevanje i potencijalno liječenje 
Parkinsonove bolesti. Dobitnik je 
brojnih nagrada i priznanja za svoj 
rad i član je američke akademije te 
prvi neamerikanac izabran za pred-
sjednika Američkoga neurološkog 
udruženja od njegova osnutka prije 
150 godina. Kako je prof. Krainc ne-
davno došao u Zagreb na službeno 
primanje u HAZU, rado smo iskori-
stili priliku da s njim razmijenimo 
nekoliko pitanja i odgovora.

Izabrani ste u članstvo HAZU, 
koliko vam to znači, koliko uop-
će vrijede slične titule danas, što 
one donose, lakši pristup sred-
stvima, bolju komunikaciju...? 
Ovo vam nije prvo takvo član-
stvo, izabrani ste i u američku 
Nacionalnu medicinsku akade-
miju, primjerice.
Ovo je doista zanimljivo pitanje. 
Prvo, bilo koja vrsta profesional-
nog priznanja, posebice učlanjenje 
u nacionalnu akademiju općenito 
ima pozitivan sentiment jer done-
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razgovarao Zoran Vitas

 “Volio bih surađivati s KBC-om Rebro, Medicinskim fakultetom, HAZU te sa sličnim ustanovama u Splitu i  
Rijeci ili bilo gdje drugdje gdje se ukaže prilika”, kaže prof. dr. sc. Dimitri Krainc


